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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 10. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 9. marca 2016 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 16 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

Z rokovania RS sa ospravedlnili starostovia MČ: p. Balčík z Kavečian, p. Grega zo 

Starého Mesta a p. Andrejčák z Dargovských hrdinov. 

Privítal na rokovaní RS vedenie mesta, a to námestníkov primátora p. Renátu Lenártovú 

a p. Martina Petruška.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. V súvislosti s návrhom od p. starostu Halenára hovoriť o inej 

možnej forme zberu odpadu, je toho názoru, že by na rokovaní Rady starostov mali byť 

prizvaní aj zástupcovia z firmy Kosit. Navrhol rokovať podľa predloženého programu 

a v bode Rôzne sa môžu tejto téme venovať. Opýtal sa starostov či majú pripomienky, 

resp. doplňujúce body do programu rokovania. Žiadne neodzneli, preto dal o programe 

hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: JUDr. Cyril Betuš a p. František Krištof 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 23.02.2016 zaradené na 

zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. Lenártovú, námestníčku primátora o úvodné slová.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Poďakovala sa a požiadala, aby starostovia najprv 

vyslovili svoje otázky ku jednotlivým bodom, ktoré budú predmetom najbližšieho 

zasadnutia MZ. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 
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p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: K bodu s názvom Územný plán zóny Košice – 

Domino, ZADANIE uviedol, že pri študovaní predloženého materiálu zistil, že ani 

jeden bod nehovorí o tom, kde sa územie nachádza. Myslí si, že predložiť materiál tak, 

kde nie je vyznačené o akú lokalitu mesta sa jedná, mu pripadá čudné. Za druhé, dôvod 

zadania je, že ide o zadanie mesta. Takému dôvodu on nerozumie. Skôr rozumie 

dôvodom, ako je napr. to, že je to privátny pozemok, ide na tom privátna aktivita. Alebo 

je to obecný pozemok, je to v súlade s územným plánom, je tu snaha nejakých 

investorov robiť niečom tam, atď. Ale dôvod, že objednávka bola z mesta, tak to mu 

pripadá tak, že zastupiteľstvo predkladateľovi nie je treba.  

 K ostatným bodom, o ktorých bude najbližšie MZ zasadať, nemal pripomienky. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Mal otázky k bodu „Zámer majetkovoprávneho 

usporiadania pozemkov v k .ú. Jazero pre účely stavby: Rozšírenie cesty II/552 

v Košiciach Slanecká cesta a zrušenie uznesenia MZ č. 40 zo dňa 8.3.2007“. Zaujímal 

sa, aké ďalšie kroky budú nasledovať? Tzn., že malo by byť začaté verejné obstarávanie 

na výber firmy, ktorá to bude majetkovoprávne vysporiadávať a tiež, aký je 

optimistický odhad vedenia mesta na to, že v akom časovom horizonte by mohla byť 

celá Slanecká cesta pripravená tak, aby sa mohlo vydať územné rozhodnutie.  

 

p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Predniesol pripomienku k bodu s názvom Návrh na 

vyradenie Základnej školy Dolina 43 v Poľove a jej súčastí (školský klub detí) zo siete 

škôl a školských zariadení SR a následné kroky. Uviedol, že k predmetnému bodu sa 

uskutočnilo aj Miestne zastupiteľstvo MČ Poľov, kde sa poslanci jednomyseľne zhodli, 

že nesúhlasia s predloženým návrhom a navrhli, aby sa materiál stiahol s rokovania 

mestského zastupiteľstva z dôvodu, že ekonomické údaje a navrhované riešenie podľa 

všetkých informácii neušetrí finančné prostriedky, lebo prevádzka elokovaného 

pracoviska zostane aj naďalej, t.j. všetky náklady na materiálno-technické zabezpečenie, 

na prevádzku a réžiu budovy zostanú v tej istej výške. Dodal, že škola v rokoch 2012, 

13 a aj 14 bola dofinancovaná oveľa vyššími čiastkami ako v roku 2015. Myslí si, že ak 

škola bola neefektívna, školu bolo treba zrušiť skôr, v čase, kedy sa rušili iné školy, ako 

napr. v roku 2007 a 2009 a nenačasovať to na končiace sa obdobie p. riaditeľky, ktorá 

odchádza do dôchodku. Uviedol, že škola je materiálno-technicky veľmi dobre 

vybavená. Ešte raz zopakoval, že miestne zastupiteľstvo navrhuje mestskému 

zastupiteľstvu predložený materiál stiahnuť z programu rokovania.  

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Predniesol pripomienku k bodu s názvom 

Návrh na zmeny a doplnky Pravidiel prenajímania školského majetku vo vlastníctve 

mesta Košice. Jedná sa o športové zariadenia (napr. bežecký oval), ktoré sa nachádzajú 

v areáloch škôl a tento dokument umožňuje mestským častiam si to prenajať od 

základnej školy. Je tu ale veľa vecí, ktoré sa musia doriešiť, resp. domyslieť v súvislosti 

s tým, že ak mestská časť zoberie do prenájmu na soboty a nedele a sviatky školský 

dvor, napr. na Belehradskej, a čokoľvek sa na škole udeje v tom čase, napr. 

vandalizmus, budú za to niesť zodpovednosť a riaditeľ školy to príde na úrad vyúčtovať. 

Mali by preto vymyslieť nejaké pravidlá, resp. povedať, ako budú pristupovať 

k riešeniu, lebo aj poistenie je potrebné, ak by sa niekomu niečo v tom čase prihodilo.  

 Ďalšia pripomienka bola v súvislosti s používaním pyrotechniky a má informácie, že 

podnikatelia chystajú protesty v tomto smere, ktorí cítia ohrozenie svojich živností 

a zárobkov.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Slovo dal p. námestníkovi. 
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p. Petruško, námestník primátora: Reagoval na otázku p. starostu Halenára a uviedol, že 

požiadavka vzišla predovšetkým z toho, že je schválený plán hospodárko-sídelnej 

aglomerácie, ktorý ráta s regulatívmi predmetného územia. Ide o územie, ktoré je 

predovšetkým v rukách súkromných vlastníkov a vo vlastníctve mesta je len 

výmenníková stanica. Je záujem, aby sa tam spracoval územný plán zóny, čo bude 

predstavovať podrobné vyšpecifikovanie, na čo územie bude využívané. Predložený 

materiál predstavuje zatiaľ iba zadanie, ktorý prešiel komplexne pripomienkovým 

konaním vo vzťahu k fyzickým osobám, k inštitúciám štátnej správy a schválené bolo aj 

Okresným úradom v Košiciach. Odpoveď na otázku „prečo?“ je tá, že je to v súlade 

s HSA, je tam záujem vlastníkov pozemkov, aby sa predmetné územie riešilo. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Asi sa zle opýtal, lebo mu neišlo o vysvetlenie, 

ale o to, že materiál pre poslancov MZ je predkladaný spôsobom takým, že 

nezodpovedá významu. Lebo ak v materiáli nie je nakreslená lokalita, nie je napísané, 

že sa jedná o privátne pozemky a tiež rozumné dôvody, tak každý si bude myslieť, že čo 

tam na meste robia. Dodal, že mu ide o to, aby sa to neopakovalo. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa, či to má chápať zo strany starostu p. Halenára ako 

požiadavku, aby mesto doplnilo materiál do rokovania MZ o ktorú lokalitu ide, resp. že 

ide o súkromných vlastníkov. Teda dôvodovú správu doplniť? Áno? 

 

p. Petruško, námestník primátora: Nakoľko ide o zadanie, čiže je to úplne prvá fáza, tak 

dodal, že k zadaniu sa nikdy schéma neprikladá, lebo ďalším krokom bude schválenie 

ďalšieho postupu obstarávania, kde schéma už bude. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Dodal, že pripomienke p. starostu Halenára rozumie tak, že ak by 

prílohou bola katastrálna mapa, lepšie by vedeli o ktoré územie ide. 

 

p. Petruško, námestník primátora: K otázke týkajúcej sa Slaneckej cesty uviedol, že 

v minulosti bolo schválené uznesenie MZ týkajúce sa mandátnej zmluvy, ktorá bola na 

dobu určitú a malo dôjsť k istému majetkovo-právnemu vysporiadaniu. Vzhľadom 

k tomu, že v tom ďalšom období neboli v meste vyčlenené finančné prostriedky a medzi 

tým sa vlastnícke vzťahy výrazne zmenili, tak sa dohodli, že to uznesenie, ktoré prijaté 

bolo, je potrebné zrušiť a bude sa ad hoc prípad od prípadu každý jeden pozemok, ktorý 

sa bude právne vysporiadávať, preschvaľovať na mestskom zastupiteľstve. Časový 

horizont za aký sa to uskutoční, povedať nevedel, ale v každom prípade je vôľa, aby sa 

to realizovalo a bude to závislé aj od finančných prostriedkov, ktoré budú na to určené.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Reagovala na pripomienku p. starostu Bradu a uviedla, 

že sú nútení optimalizovať školy, musia sa chovať racionálne ohľadom na ekonomiku. 

V tabuľkovej časti materiálu je dané, ako je škola dotovaná. Dodala, že meniť sa nič 

nebude, lebo pedagogický zbor zostáva a aj deti. Akurát sa optimalizujú prostriedky 

a šetriť sa bude na plate riaditeľky a hospodárky. 

 

p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Na plate p. riaditeľky sa asi neušetrí, lebo ako 

pedagogická sila tam musí zostať, keďže aj teraz vykonáva činnosti v rámci 

vyučovacieho procesu, čiže ušetrí sa iba na príplatku za riadenie. A pani hospodárka je 

zamestnaná na polovičný pracovný úväzok. Podstatné ale je, že akonáhle to bude 

elokované pracovisko, tak o jeho zrušení už nebude rozhodovať mestské zastupiteľstvo, 
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ale o zrušení rozhodne riaditeľ školy. Obyvatelia majú otázky, resp. obavy, ako aj 

miestny poslanci, že dokedy bude takýto stav elokovaného pracoviska, či nie do konca 

roka a môže napr. sa stať, že nový p. riaditeľ od nového roka povie, že ide o prevádzku, 

ktorú je potrebné dotovať a pritom v predloženom materiáli sa píše, že sa ušetria 

náklady na prevádzku jednej školy. A tieto údaje mu nesedia, že čo je písané a pritom 

všetko zostáva tak isto ako to je. To sú nejasnosti a faktom je, že skutočná úspora bude 

iba za príplatok riaditeľky za riadenie a plat hospodárky.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal p. námestníčku, aby odpovedala na otázku súvisiacu 

s Pravidlami prenajímania školského majetku. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Ide o možnosť, ako sprístupniť športoviská občanom 

a nemali by sa toho báť, lebo pri negatívnom prístupe im neposkytnú nič.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Na poznámku v súvislosti s používaním pyrotechniky by mali 

starostovia zaujať medzi sebou stanoviská, pretože zo strany mesta je pripravené VZN 

aj z dôvodov, že zo strany starostov a občanov mesta bolo vznesené veľa kritiky napr. 

na Silvestrovský deň, kedy pyrotechnika strieľa viac dní, nie len v ten deň. Osobne 

nemá problém s tým, že dôjde k obmedzeniu pyrotechniky, lebo každoročne dochádza 

k rôznym zraneniam – amputáciám časti rúk.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Upozornil, že by mali pyrotechniku rozdeľovať na 

riadenú a neriadenú. Riadená pyrotechnika je napr. na narodeninových oslavách a je 

odborným dozorom zrealizovaná a v takom čase, kedy neruší občanov. V minulosti sa 

aj ohlasovala na mestskej časti. Tá neriadená je tá ostatná, ako napr. keď si chlapci 

pyrotechniku zakúpia v obchodných domoch a odpaľujú ju na parkoviskách. Tak toto je 

úplne niečo iné a na toto by sa mali zamerať a to riešiť, aj cez mestskú políciu.   

 

p. Petruško, námestník primátora: Uviedol, že na úrade evidujú podania aj zo strany občanov, 

nespokojných občanov. Pyrotechnika aj z jeho pohľadu je až nebezpečná, lebo trpia 

ľudia, starší ľudia a aj zvieratá, ale na druhej strane evidujú podnety podnikateľov, ktorí 

pyrotechniku odborne riadia. Preto by mali dôrazne odlišovať, či pôjde o riadenú 

pyrotechniku. Kompetenciu o vydanie súhlasu k výkonu pyrotechnickej služby by mala 

mať mestská časť, ak podnikateľ bude mať kladné stanovisko od banského úradu, tak 

malo by byť na zvážení MČ, či povolí akciu napr. na narodeninovej oslave. V prvom 

rade by mali výjsť v ústrety ľuďom.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Dodal, že bude vo VZN obsiahnuté, to je jedna vec, ale 

aby to nebolo v rozpore so zákonom. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Prokurátorom bolo napadnuté VZN mesta, ale došlo 

k úprave legislatívy a VZN teraz reaguje na aktuálnu legislatívu, ktorá je platná, čiže 

dochádza k zosúladeniu.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či sú pripomienky k materiálom, ktoré budú 

predmetom zasadnutia MZ. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Dodal, že súčasťou materiálu v bode týkajúceho sa 

územného plánu zóny Domino – zadanie na zasadnutie mestského zastupiteľstva je aj 
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predložená schéma lokalizujúca predmetné územie, preto už sa nebude predkladať 

ďalšia katastrálna mapa. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil bod a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov 

v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť 

prerokované materiály z 8. zasadnutia Mestskej rady v Košiciach.“ 

 

Hlasovanie č. 2:  za: 13, proti: 0, zdržali sa: 4+1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. (pozn. po odhlasovaní 

jeden zo starostov oznámil predsedovi RS, že sa hlasovania zdržal) 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod rôzne. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: V súvislosti s parkovaním a so situáciou, aká 

na Sídlisku Ťahanovce je a aj vzniká navrhol, aby sa vytvorila pracovná skupina zo 

starostov, ktorých sa táto problematika týka a spoločne vygenerovali postupy, ktorými 

by oslovili zákonodarný zbor a zároveň oslovili nových poslancov Národnej rady, aby 

odstránili prijaté nezmysli, ako parkovanie na chodníkoch, povolenie parkovať N1 

v obytných zónach, atď. Bol by rád, keby sa takej úlohy zhostil predseda RS. Listom 

osloví každého starostu. 

 

p. Krištof, starosta MČ Barca: Potvrdenie obce, zákon č. 140 o prevode poľnohospodárskeho 

pozemku, došlo tam k zmene. K zápisu do katastra predtým bolo potrebné pri tejto 

poľnohospodárskej pôde riešiť vyjadrenia príbuznosti medzi darovateľmi a atď. 

čestným vyhlásením. V tomto roku už platí jedna vec, a to potvrdenie obce. Opýtal sa, 

kto je obec? Daň z nehnuteľností berie mesto a aj ju riadi. Požiadal o preverenie tejto 

skutočnosti a uviedol, že zmena bola prijatá zákonom č. 122 a k zmene došlo v § 6 ods. 

8 písm. b), kde sa „čestné vyhlásenie prevádzajúceho“ nahrádza slovami „potvrdenie 

obce“.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že otázku budú tlmočiť mestu, nakoľko ide o legislatívny 

výklad. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: S podporou o vytvorenie pracovnej skupiny 

v súvislosti s parkovaním, ktorú navrhol p. Betuš je na rozpakoch, pretože je predsa 

prijatá Koncepcia parkovania v meste. On problém vidí v tom, že mesto nevykazuje 

„drajv“ a všetko ide strašne pomaly, ale pritom situácia sa zhoršuje omnoho rýchlejšie 

než je aktivita mesta presadzovať koncepciu do reálneho života. Má informácie o tom, 

že autá sa presúvajú po chodníku, aby mohli zaparkovať a nechať 1,5 metra ešte na 

chodníku, ale vodiči sú natoľko drzí, že na chodcov trúbia. Zákon vôbec nehovorí 

o možnosti presunu auta po chodníku. Je to kritická situácia a mesto nie je dostatočne 

razantné, aby začalo hovoriť k občanom, že svoje autá parkujú v rozpore so zákonom. 

A prečo mesto nevydáva pokuty za to? Mesto nevykonáva žiadnu kampaň o tom, aby 

hovorilo o výhodách, resp. nevýhodách prijatej Koncepcie.  
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p. Petruško, námestník primátora: Situácia Sídliska Ťahanovce je špecifická, nakoľko je tam 

problém majetkovo-právny, kto je vlastníkom pozemkov, atď. Zmena legislatívna by 

mala nastať, ale len tá sídlisku nepomôže. Celkovo počet áut v Košiciach narastá rýchlo 

a aj preto sa mesto rozhodlo prijať stratégiu parkovania. Osobne sa tiež stretáva 

s názormi ľudí, z ktorých niektorí koncepciu chvália a iní nie, ale určite jej schválením 

sa prijal systém, ktorý zabezpečí to, že nebudú parkovať na uliciach autá firemné. Mesto 

je veľmi aktívne a aj starostovia majú veľký potenciál k tomu, aby veci súvisiace 

s parkovaním riešili. Mesto naštartovalo proces a nie je možné „šibnutím čarovného 

prútika“ veci vyriešiť. Prvá fáza koncepcie rieši centrálnu mestskú zónu a druhá fáza je 

o mestských častiach a je na báze, či sa mestská časť rozhodne ju prijať. Vykonávať 

prevenciu je úlohou mesta, ale aj na úlohe príslušných starostov MČ.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Dodal, že okrem prijatia stratégie parkovania bola 

mestom na jeseň prijatá aj stratégia rozvoja dopravy v meste Košice. Myslí si, že mala 

by tam byť symbióza, či už statická alebo dynamická doprava, a toto by ho skôr 

zaujímalo, či tieto dve stratégie spolu spolupracujú. Možno by tieto stratégie sa mohli 

nadviazať na práve spustenú ROB 2016 – 2020. Nevie, či je to možné, lebo práve tam 

by mesto mohlo získať peniaze na globálnejšie parkovanie v rámci mesta. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Bol by rád, keby sa predložil sumár aktivít 

mesta v oblasti parkovania, ako o tom hovoril p. námestník Petruško. Chcel by ho 

vidieť a možno aj ostatní starostovia. A čo sa týka toho, že mestské časti dostali 

možnosť súhlasiť alebo nesúhlasiť s koncepciou parkovania uviedol, že momentálny 

stav napr. v jeho MČ je vysoko negatívny voči koncepcii. On hovorí to, že mesto je 

v tomto pasívne a malo by začať informácie občanom podávať – tlačiť. Podľa jeho 

názoru kampaň má obsahovať informácie typu: „došlo k nárastu 250 ks áut do 3,5 tony 

v roku 2015 a vybudovalo sa 41 nových parkovacích miest“. Toto sú podstatné 

informácie pre občana a tiež kampaň by mala obsiahnuť tie informácie, o ktorých 

hovoril p. starosta Betuš, že sa zložky zachraňujúce životy a majetok občana nedostanú 

dostatočne rýchlo a v niektorých prípadoch ani vôbec k cieľu, kvôli autám, ktoré 

parkujú ako parkujú. Mestská časť KVP uskutoční už druhé stretnutie s občanmi vo veci 

problému parkovania, ale zo strany mesta žiadnu podporu necítia, lebo na pozvanie 

neprišiel nikto z vedenia mesta, ani z firmy EEI.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Reagoval na p. starostu Halenára. Mesto má 

schválenú koncepciu a ľudia, pokiaľ budú mať za niečo platiť, je jasné, že nebudú 

súhlasiť. Je toho názoru, že pokiaľ nebudú celé Košice spoplatnené celé, pokiaľ nebude 

zákonná povinnosť predložiť nájomnú zmluvu alebo list vlastníctva, že vlastním garáž 

lebo si idem kúpiť auto, tak toto nezachránia. Na druhej strane mesto má prijatú 

koncepciu, občania KVP si ju neschvália, tak kde chcú potom parkovať? Obyvatelia 

Košíc vidieckeho charakteru, ako je Pereš, Krásna, atď. majú vlastné pozemky – garáže, 

platia daň za to. Ľudia na sídliskách platia čo? Mesto predsa nie je developer, ktorý ak 

realizuje novú lokalitu, tak parkovacie miesta predáva. Je ochotný prísť na stretnutie 

občanov MČ KVP v súvislosti s parkovaním a im to vysvetliť, lebo nechápe, ak občan 

vlastní viac áut, možno aj v hodnote trojizbového bytu na sídlisku KVP, ale odmieta 

platiť 35 eur ročne.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či majú ešte otázky na vedenie mesta. Žiadne 

neodzneli, preto sa poďakoval p. námestníčke Lenártovej a p. námestníkovi Petruškovi 

za účasť na rokovaní Rady starostov.  
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 K téme, ktorú otvoril p. starosta Betuš, aby došlo k legislatívnym zmenám v súvislosti 

parkovaním a s vytvorením pracovnej skupiny uviedol, že je to dobrý nápad. Dodal, že 

v tento týždeň sa uskutočnilo regionálne stretnutie pod vedením p. Hlinku, ktorý je 

predsedom aj za prítomnosti p. Mušku, výkonného podpredsedu ZMOS. ZMOS je 

organizácia, ktorá je partnerom vlády SR a ona môže a má právo určité myšlienky 

a požiadavky pretláčať a prerokovávať na najvyššej úrovni. Samozrejme, že môžu 

osloviť ak vznikne pracovná skupina aj poslancov NR za mesto Košice, ale tiež aj 

ZMOS, lebo legislatívna zmena sa bude dotýkať nielen mesta Košice, ale aj iných – 

okresných miest Slovenska. Starostov informoval, že na stretnutí regionálneho 

združenia ZMOS tlmočil p. predsedovi Muškovi, aby hneď po nástupe novej vlády sa 

ZMOS stretol s príslušnými ministrami a predložili im požiadavky, ktoré sa dotýkajú 

miest a obcí, aby sa nimi ministri zaoberali. Navrhol, aby sa téme o parkovaní venovali 

na aprílovom rokovaní Rady starostov, kedy sa nebudú musieť zaoberať bodmi do 

mestského zastupiteľstva. Na rokovanie RS by si prizvali odborníkov z mesta, 

zástupcov firmy EEI a mohli by im tlmočiť svoje požiadavky. 

 V oblasti parkovania sú dva problémy, a to legislatívny a môžu spolupracovať - 

pretláčať cez ZMOS a potom je problém taký, ktorý sa týka Košíc a ten nevyrieši nikto, 

ani ZMOS nie, ale vyriešiť, resp. vylepšiť ho môže mesto a mestské časti.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Uviedol, že problém parkovania sa 

malých mestských častí týka okrajovo, ale ľudia s ktorými sa stretáva mu vravia a majú 

jednu obrovskú výčitku súvisiacu s nejasnou vlastníckou štruktúrou spoločnosti EEI. Je 

otázka, ako bude táto spoločnosť, ktorej vlastnícke vzťahy siahajú až na Cyprus, zisk 

investovať, tzn. koľko percent zo zisku zvažuje firma investovať do následnej výstavby 

v Bratislave a v Košiciach. Podľa jeho názoru, mesto Košice by to robilo lepšie. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či okrem parkovania a odpadu v meste Košice 

hovorili aj o iných témach.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ku parkovaniu ešte raz zdôraznil, že prečo cíti, 

že mesto nie je aktívne, nedáva podporu mestským častiam. Mesto dalo možnosť 

mestským častiam prijať alebo neprijať koncepciu, ale nič viac. Osobne hlasoval „ZA“ 

koncepciu, pretože sa mu vidí ako logická, rozumná, v súlade so všetkým čo na svete 

funguje. Buď je záujem to presadiť alebo nie. Na stretnutia prídu väčšinou občania, 

ktorí sú naladení negatívne a práve vtedy by sa im malo povedať, že čo ich čaká 

v prípade ak to neprijmú. A toto, čísla a fakty, to je podpora – kampaň, ktorá je dôležitá. 

 Predniesol návrh uznesenia, ktorý v písomnej forme rozdal aj prítomným starostom: 

„Rada starostov navrhuje primátorovi mesta pánovi Rašimu, aby vykonal kroky 

potrebné k tomu, aby prebehla analýza a porovnanie rôznych spôsobov ukladania 

a odvozu komunálneho odpadu na území Košíc. Medzi rôzne spôsoby zaradiť aj 

polozapustené kontajnery a kontajnery prístupné iba istému počtu občanov.“ Môžu sa 

tomu venovať aj na tom ďalšom stretnutí RS v apríli. 

 Druhá téma. Bol doručený list z magistrátu, majú ho asi aj ostatné MČ, ohľadom 

určovania pravidiel a času predaja v obchode a času prevádzky služieb. Bol by rád, aby 

sa vytvorila neformálna pracovná skupina, ktorá by začala hovoriť o tom, či v liste 

navrhované „v súčasnej situácii sa ako optimálne javí riešenie úpravy jedným VZN na 

meste“. Bol konkrétny, že jeho miestne zastupiteľstvo zrušili VZN, nemajú žiadne 

a dopad to malo taký, že isté prevádzky mali prevádzkovú dobu obmedzenú a teraz ju 

majú neobmedzenú – non stop. Osobne si nemyslí, že jedno VZN je dobré, ale vypočuje 

si argumenty protistrany. 
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 Tretia téma. Redukcia počtu mestských častí. Podľa jeho názoru nie je dobré, že v tomto 

smere zastali. Začatá debata koncom minulého roka hlavne v súvislosti 

s kompetenciami MČ by mala pokračovať. Mesto by malo predložiť podklady, ktoré by 

hovorili o tom, že aký vývoj môže nastať v MČ, ktorá sa odčlení. Je im to známe, že 

pravidlá financovania nie sú nastavené dobre a súčasne je vyvíjaný veľký tlak na to, aké 

kompetencie sa mestským častiam majú dať. Za ďalšie je to nejednoznačnosť zákona 

o meste Košice. Informácie z mesta by nemali byť len o ušetrených financiách. Kritika 

bola na rokovaniach MZ vznesená aj na to, že mesto nedokázalo povedať čo a v akom 

rozsahu sa na vysunutých pracoviskách bude robiť. A preto do aprílového rokovania RS 

navrhuje žiadať od mesta podklady v tejto veci. 

 Ďalšia téma Slanecká cesta. Ide o dôležitú tému, pretože táto cesta zasahuje do života 

minimálne dvoch MČ, a to Nad jazerom a Krásna. Ale Ipeľská ulica zasahuje tri MČ – 

Myslava, KVP a Terasa. A s toto cestou sa nič nerobí a pritom sú tu obrovské projekty 

v Myslave, ktoré rátajú s tým, že tam bude o 10 tis. obyvateľov nových a pritom už dnes 

sú zápchy a autá stoja pri zbernom dvore už na kopci. Vadí mu to, že na rokovaní Rady 

starostov sa zhovárajú o dôležitých veciach, ale na mesto sa ako keby netlačí. Mali by 

na mesto neustále tlačiť a o téme hovoriť, analyzovať, pozbierať návrhy na riešenie, 

prizvať akúkoľvek konzultačnú firmu, vybrať najlepšie riešenie a potlačiť ho do MZ.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zareagoval na slová p. Halenára a uviedol, že pri novom územnom 

pláne, ktorý sa spracováva, jeho súčasťou bude aj dopravný generel. A tento materiál 

má hovoriť o vývoji mesta, o náraste dopravy, o možnom v určitom horizonte náraste 

jednotlivých bytov v jednotlivých lokalitách v meste a o potrebe dobudovania nosných 

tepien. Ak by riešili dopravnú situáciu tak, že budú vytrhávať a riešiť napr. Slaneckú, 

Ipeľskú, nevyriešia nič, lebo pri rozšírení Slaneckej cesty na 6-prúdovú komunikáciu 

„lievik“, ktorý sa niekde nájde, nevyriešia a k tomu slúži dopravný generel. Má 

napomôcť k riešeniu dopravy v určitom horizonte vývoja tak, aby prejazd mestom, 

vstup a výstup z mesta bol bezproblémový. Môže sa trom mestským častiam podariť 

vyriešiť dopravnú situáciu ideálne, ale zaťažia štvrtú. Osobne sa rozumie tejto oblasti, 

ale zároveň dodal, že nie je ani proti tomu, aby si prizvali zo Žiliny odborníka z Ústavu 

dopravného inžinierstva, s ktorým dopravnú situáciu mesta Košice konzultoval.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Hovoril mimo záznam. (pozn.: hovoril o ZŠ Dolina 

43, Košice – Poľov). 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že aj v rámci najbližšieho zasadnutia mestského 

zastupiteľstva ak bude p. starosta MČ Poľov prítomný na rokovaní, aby pripomienku, 

ktorá aj dnes na rokovaní RS vzniesol, predniesol aj tam.  

 K pripomienke od p. Halenára k téme o odpadoch a čistote uviedol, že hneď, ako mu 

táto požiadavka bola od starostu doručená emailom, požiadal firmu Kosit, ktorá 

zabezpečuje odvoz a spracovanie odpadu na území Košíc, aby začala pracovať na 

reakcii na túto požiadavku. Navrhol, aby na najbližšie rokovanie RS prišli odborníci 

nielen z mesta, ale najmä aj predstavitelia odbornej spoločnosti a  vyjadrili sa k tomu, či 

je alebo nie je možné také riešenie. Povedali o podmienkach ekonomických, 

praktických a každého bude zaujímať, čo to bude znamenať alebo nebude znamenať pri 

zaťažení občana.  

 Zhrnul, že program najbližšej Rady starostov sa postupne zostavuje, čiže sa budú 

venovať problematike komunálneho odpadu a dopravy. 
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p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Dodal, že akým spôsobom občania na KVP 

ukladajú komunálny odpad a kde ho ukladajú veľmi úzko súvisí s čistotou sídliska. Za 

správny spôsob nepovažuje prizvať monopolného dodávateľa na rokovanie, ale to, že 

mesto aby vypracovalo najprv analýzu, aby sa inšpirovalo inými mestami, získalo 

informácie a predložilo ich. Ako starosta MČ KVP s monopolným dodávateľom v tejto 

veci jednal a bolo mu odporučené predniesť požiadavku mestu. Tzn., že mesto by malo 

byť dostatočne schopné rozhodnúť, že z hľadiska, ako to funguje v iných lokalitách 

Slovenska, či je zaujímavé v niektorej mestskej časti spustiť ako pilotný projekt, aby sa 

videlo ako sa to osvedčí v praxi v našom meste. A súčasťou analýzy by malo byť, že 

v prípade záujmu o iný spôsob ukladania komunálneho odpadu, tak poplatok za odpad 

bude v takej a takej výške.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Čiastočne súhlasí, ale aj tak zástupcovia firmy Kosit by tu mali 

prísť a myslí si, že mesto Košice si o odborné stanovisko vyžiada od nich. A pokiaľ vie, 

tak firma Kosit je likvidátorom odpadu vo viacerých mestách na Slovensku.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Navrhol na aprílové rokovanie k téme „odpad“ aj vec, 

že je nová legislatíva, podľa ktorej musia mať všetky mestá a obce uzatvorené nové 

zmluvy s likvidáciou odpadu podľa jednotlivých sektorov. Momentálne podľa 

legislatívy mesto začína pracovať na novom VZN o likvidácii odpadov a preto by 

odporučil, aby tento návrh VZN hovoril aj o likvidácii oleja z domácnosti, zelene, 

šatstva, elektroodpadu. Dodal, že firma Kosit momentálne neberie pneumatiky, čo je 

potrebné riešiť, lebo začnú vznikať skládky s týmto odpadom. Požiadal, aby tento návrh 

VZN mohol byť na aprílovom rokovaní RS predložený, aby sa starostovia vedeli 

vyjadriť. Spomenul aj to, že pri zavedení poplatku za drobný stavebný odpad mu v jeho 

MČ vyskytli nelegálne skládky. 

 Reagoval aj na tému riešenia počtu mestských častí. Skôr by sa mali baviť 

o pragmatických veciach, čo v rámci mesta potrebujú riešiť, ako napr. statická doprava, 

atď., lebo všetky výdavky v rámci rozpočtu na mestské časti v systéme ako to zatiaľ 

beží predstavujú v rámci mesta 4,27 percent. Mali by sa začať baviť o veciach, ktoré im 

unikajú a potrebujú ich riešiť, ako napr. systém dopravy, parkovania a odpadu. To je 

ekonomika a tiež, že veľakrát ani štatút nezohľadňuje atribúty, ako napr. stav škôlky – 

rušiť alebo nerušiť, ďalej platná legislatíva z hľadiska parkovania, kedy mestský policajt 

nemôže vyberať pokuty, ale štátna polícia. Je to zo zákona. Taktiež ako hovoril p. 

predseda o územnom pláne, ktorému sa musia venovať všetci.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Doplnil, že ešte jedna téma bola otvorená, a to redukcia počtu 

mestských častí, o ktorej hovoril p. Halenár. Uviedol, že v tejto veci bude informovať p. 

primátora. K tejto téme pripomenul jednu vážnu skutočnosť, že podľa súčasne platného 

zákona o meste Košice, hociktorá MČ urobí referendum, de facto vyjadrí svoj názor, 

a pokiaľ bude platné, tak všetky dohody mestského zastupiteľstva aj Rady starostov 

padnú. Vie, že MČ Myslava chystá referendum, ako aj Krásna a ak referendá budú 

úspešné, tak celá redukcia, pokiaľ nedôjde k zmene zákona, zostane na papieri. Druhá 

vec je otázka kompetencií, financovania, atď. Musia zvážiť, akým smerom budú žiadať 

od mesta stanoviská, aby žiadali to, čo momentálne mesto môže odprezentovať.  

 Ukončil bod. Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada mesto 

Košice o predloženie informácie v otázkach: - analýzy a spôsoby ukladania a odvozu 

komunálneho odpadu na území mesta Košice, - ďalšie postupy v riešení statickej 

dopravy v rámci prijatej koncepcie na území mesta Košice, T: najbližšie rokovanie RS 

(apríl 2016).“ 
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Hlasovanie č. 3:  za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 10. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 01.04.2016 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

JUDr. Cyril Betuš ......................................................... podpísal dňa: 17.05.2016 

 

 

František Krištof ............................................................... podpísal dňa: 17.05.2016 
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